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Op te bergen 
in de band van 
2 juni 2010 
 
 
de leden van de commissie wordt 
verzocht hun eventuele opmerkingen 
binnen acht dagen na ontvangst aan 
de commissiegriffier mede te delen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
van de vergadering van de  
Statencommissie Cultuur en Welzijn 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
gehouden op  19 mei 2010 

 
 
 
 

Samenvatting 



 

 2 



 

 3 

 
 

 
SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn 
 
Woensdag 19 mei 2010 
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 19 mei 2010 is als bijlage opgeno-
men bij deze samenvatting. 
 
 
 
Aanwezig:  
J. Slagter (voorzitter) 
J.J. Baltes (VVD) 
H. Beerda (PvdA) 
H.H. van de Boer (VVD) 
D.B. Dijkstra (CDA) 
R.D. Esseveld (SP) 
mevrouw W.G. Goudriaan-Visser (PvdA) 
E. Hemsteede (PvdA) 
A. Schiphuis (CDA) 
K. Kuipers (GroenLinks) 
mevrouw W.L.M. Mastwijk-Beekhuijzen (CDA) 
mevrouw J.H. Mustamu (PvdA) 
mevrouw J.M. Pannekoek-van Toor (VVD) 
mevrouw G.H. Smith (GroenLinks) 
mevrouw M. Stijkel-Kuijpers (ChristenUnie) 
A. van der Tuuk (PvdA) 
J. Vester (SP) 
 
mevrouw J. Stapert, commissiegriffier 
 
Voorts aanwezig de leden van GS: 
mevrouw A. Haarsma (PvdA) 
mevrouw T. Klip-Martin (VVD) 
R.W. Munniksma (PvdA) 
 
Afwezig: 
T. Stelpstra (ChristenUnie) 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering en heet de heer Schiphuis (CDA) welkom die voor de eerste maal 
deel neemt aan de commissievergadering. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 
2. Samenvatting vergadering 7 april 2010 en de lijst van toezeggingen 
Op de lijst van toezeggingen wordt de volgende reactie gegeven. 
Gedeputeerde Haarsma geeft aan dat de beantwoording van de nrs. 1 t/m 3 en nr. 8 op vrijdag 21 mei 
naar de commissie zal worden verzonden. 
Er wordt nog gezocht naar een datum voor een presentatie van het Olympisch plan (nr. 5). 
Over het kwantificeren van de media aandacht n.a.v. de Vuelta (nr. 6) wordt opgemerkt dat deze ter 
inzage heeft gelegen. Desgevraagd zegt gedeputeerde Haarsma toe de uitkomsten van de media 
aandacht naar aanleiding van de Vuelta te comprimeren (VVD). 
Gedeputeerde Munniksma geeft namens gedeputeerde Vlietstra aan dat er geen gegevens voorhan-
den zijn, ook niet bij RTVDrenthe, die een representatief beeld geven in andere regio’s wat betreft de 
waardering van culturele programma’s.  
De met deze reacties toegevoegde lijst van toezeggingen is aan deze samenvatting gehecht. 
De samenvatting wordt vastgesteld. 

 
3. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
 
4. Rondvraag 
Er is geen gebruik gemaakt van de Rondvraag. 
 
5. Statenstukken/brieven 
 
5a. Statenstuk 2010-430; Jaarstukken 2009 
Inhoud van de brief: Het zijn de jaarstukken over het  dienstjaar 2009. De betreffende programma’s 
zijn volgens het collegeprogramma en de Begroting 2009 samengesteld. De jaarstukken zijn onder-
verdeeld in het jaarverslag en de jaarrekening. Het college verzoekt in te stemmen met het statenstuk. 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
De PvdA is kritisch over de Jaarstukken. Het is volgens deze fractie onvoldoende mogelijk om de re-
sultaten te meten in relatie tot de gestelde doelen en zij illustreert dat met voorbeelden bij de onderde-
len onderwijs, culturele agenda en sociale agenda. Zij pleit voor specifiekere en beter meetbare indi-
catoren. Het CDA sluit hier volledig bij aan maar vindt ook dat PS zelf beter aan moeten geven wat zij 
vinden wat bereikt moet worden. 
De PvdA informeert naar de onderbesteding van het budget beeldkwaliteit openbare ruimten; 50%  is 
niet uitgegeven wat is daarvan de reden? GL sluit hierbij aan.  
Daarnaast wijzen PvdA, CDA en CU op de nog steeds bestaande wachtlijsten in de Jeugdzorg, niet 
volgens deze stukken maar wel volgens de website van de GGZ. De ketensamenwerking is niet goed. 
De provincie heeft daar een rol in, hoe gaan GS dit aanpakken? Het CDA benadrukt dat PS op hoofd-
lijnen moeten kunnen controleren. CDA en GL vragen hoe het staat het met het KIN (Kennis Innovatie 
Netwerken), nog steeds in de kinderschoenen? 
De VVD geeft het college complimenten over de behaalde resultaten. Na jaren voor onderbesteding is 
nu zelfs sprake van een gering tekort. De VVD is op hoofdlijnen tevreden. Geïnformeerd wordt naar de 
Centra voor Jeugd en Gezin (CJG); de hierover opgenomen tekst is verwarrend. Hoe staat het met de 
het wegwerken van de achterstanden in het onderwijs en de resultaten van de inspanningen van de 
provincie hierbij? Kritisch is de VVD over het budget stimulering wonen, zorg en welzijn, moet hiermee 
verder worden gegaan? De CU sluit hierbij aan. 
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De VVD vraagt naar de stand van zaken bij het realiseren van een centrale voorziening antidiscrimina-
tie 
De CU merkt verder op dat 2009 een belangrijk jaar is geweest, er is veel bereikt. De hoop is dat alle 
ambities ten goede komen van de Drenten. 
GL complimenteert het college met de jaarstukken. De fractie mist de activiteiten over de wisselwer-
king tussen cultuur en economie. GL pleit bij de sociale allianties voor een coulante en zachte landing 
voor instellingen in verband met de bezuinigingen bij gemeenten, ook omdat het halen van inkomsten 
uit de markt moeilijk zal zijn gelet op de recessie. GL heeft zorgen over de Jeugdzorg en misstanden 
daarin en zij informeert naar de adviserende rol van het Provinciaal Platform Jeugdzorg richting pro-
vincie. De vraag is of er een extra financiële injectie voor jeugdzorg nodig is vanwege de risico’s zoals 
verwoord op bladzijde 63. De fractie komt hier later op terug.    
De SP heeft geen aanvullende opmerkingen en/of vragen. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Hoe resultaten bij kunst en cultuur goed kunnen worden gemeten is ook voor het college een worste-
ling. De cultuuradviescommissie zou ingeschakeld kunnen worden om een kwalitatief oordeel te vellen 
over de verstrekte subsidies. Desgevraagd zegt gedeputeerde Munniksma dat de besluiten die GS 
nemen openbaar zijn evenals de stukken waarop de besluiten zijn gebaseerd zoals die van de cul-
tuuradviescommissie. De onderbesteding bij de post beeldkwaliteit openbare ruimten is veroorzaakt 
omdat het niet altijd lukt om projecten in 1 jaar af te ronden. Bedragen die niet zijn besteed vloeien 
terug naar de algemene middelen, zo ook genoemde € 47.000,-. Bezien zal worden of in de toekomst 
budgetten voor projecten met een langere looptijd kunnen worden overgeheveld.  
Ook de resultaten m.b.t. het onderwijsbeleid zijn lastig te meten. Er is zeker 10 jaar nodig is om te zien 
of de gegeven impuls resultaten oplevert. Wel is duidelijk wat er gedaan wordt. Zo is er 0-meting ge-
daan als onderdeel van het 10-jaren plan en de voortgang is zichtbaar via de Jeugdmonitor en de 
Onderwijsmonitor. Het uiteindelijke doel is dat iedereen een startkwalificatie krijgt.  
De zorg over de wachtlijsten van de GGZ wordt gedeeld. Het betreft hier een AWBZ-gefinancierde 
voorzieningen en GGZ is daarom niet primair een verantwoordelijkheid van de provincie. Wel onder-
streept dit de noodzaak van een betere ketensamenwerking. Een recente landelijke ontwikkeling is dat 
gepleit wordt voor één financiële stroom richting de gemeenten. De rechtstreekse doorverwijzing (van 
artsen) is en blijft een groot probleem. Er wordt een pilot gestart om de stroom doorverwijzingen naar 
de GGZ te verminderen, de financiën hiervoor zijn nog niet rond. Op bestuurlijk niveau zijn goede con-
tacten met de GGZ en Yorneo. Van de CJG’s functioneren 7 en zijn de anderen in ontwikkeling. Met 
name de plattelandsgemeenten lopen iets achter. Het KIN gaat prima maar het kost wel tijd. 
De subsidieregeling wonen, welzijn en zorg is al gestopt; er werd te weinig gebruik van gemaakt. De 
voorziening voor antidiscriminatie is primair een taak van de gemeenten al loopt het geld via de pro-
vincie; er wordt met name door Assen en Emmen gewerkt aan een voorziening. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de B-status van het stuk gehandhaafd blijft. 
 
5b. Notitie over onderzoeksbureau Cultuur, Welzijn en Zorg 
Inhoud van de notitie: In de notitie wordt de aanleiding en het ontstaan van het Onderzoeksbureau 
CWZ beschreven. PNS, waar PS mee heeft ingestemd, laat een koerswijziging van provinciale taken 
zien. Wat betekent dit voor het Onderzoeksbureau CWZ? Die vraag is in een opdracht aan de klank-
bordgroep uiteengezet in de notitie. 
 
Samenvattende reactie van de fracties 
De fractie van de VVD ondersteunt de onderzoeksopdracht en wil de klankbordgroep een aantal 
overwegingen meegeven. Het liefst een aantal scenario’s en wat het kost. Als scenario’s wordt ge-
dacht aan het onderzoeksbureau helemaal opheffen, in standhouden met een uitbreiding van beleids-
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terreinen ook voor externen (tegen betaling), helemaal zelfstandig of onderbrengen het  bureau bij een 
aanverwant instituut. 
Extra aandacht vraagt de VVD voor het Drents Panel. Misschien moet dit door de provincie zelf in 
stand worden gehouden. En voor een eigen beperkt budget voor de statencommissie C&W voor het 
doen van onderzoek. 
Ook de andere fracties stemmen in met de  onderzoeksopdracht voor de klankbordgroep OCWZ. 
 
De voorzitter van de klankbordgroep, mevrouw Smith geeft aan de opmerkingen van de VVD mee te 
zullen nemen. De klankbordgroep gaat er van uit voor 1 oktober 2010 klaar te zijn met haar opdracht.  
 
6. Mededelingen 
De vergadering stemt in met het werkbezoek aan Museum de Buitenplaats op 23 juni a.s. 
 
7. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 10:10 uur uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 23 juni 2010. 
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn van 23 juni 2010, 
 
 
 
 , voorzitter 
 
 
 
 , commissiegriffier 
 



 
Bijgewerkt 21-05-2010 
 

Lijst van toezeggingen Statencommissie Cultuur en Welzijn 
(bijgewerkt tot en met vergadering van 19 mei 2010) 

 
 
 
 
Nr. 

 
Datum 
toezegging 

 
Korte termijn (binnen 3 maanden) 
 

 
Wijze van af-
doening/stand 
van zaken 
 

 

√ 

1. 10-03-2010 Mevrouw HAARSMA zegt toe binnenkort met een beleids-
visie te komen over de manier waarop de provincie in-
speelt op de bevolkingsdaling. (GL) 

Brief van 20-05-
2010 √ 

2. 10-03-2010 Mevrouw HAARSMA zegt toe dat zij de commissie zal 
informeren over de prestatie-indicatoren voor de jeugdzorg 
en de manier waarop die de afgelopen jaren zijn toege-
past. (CDA) 

Brief van 20-05-
2010 √ 

3. 10-03-2010 De commissie zal door mevrouw HAARSMA nader worden 
geïnformeerd over de vraag hoe ZAT’s (zorgadviesteams) 
omgaan met leerlingen van streekscholen uit andere pro-
vincies. (PvdA) 

Brief van 20-05-
2010 √ 

4. 07-04-2010 Gedeputeerde HAARSMA zal nog voor de zomer zorgen 
voor een presentatie van het Olympisch Plan. 

Brief van 20-05-
2010 
Naar een datum 
wordt gezocht. 
(CW 19.05.2010) 

√ 

5. 07-04-2010 Gedeputeerde HAARSMA zal proberen de toegenomen 
media-aandacht naar aanleiding van de Vuelta te kwantifi-
ceren. (VVD)  

Brief van 20-05-
2010 √ 

6. 07-04-2010 Gedeputeerde HAARSMA zal de commissie informeren 
over de return van het HOLA-feest. (VVD) 

Brief van 20-05-
2010 
Beantwoording 
volgt op 21 mei 
2010. 
(CW 19.05.2010) 

√ 

7. 07-04-2010 Gedeputeerde VLIETSTRA zegt toe dat zij aan RTV-
Drenthe zal vragen inzicht te geven in de waardering van 
culturele programma’s in andere regio’s en daarvan ver-
slag te doen. (CDA) 

Brief van 2005-
2010 
Er zijn geen 
gegevens voor-
handen die een 
representatief 
beeld geven in 
andere regio's. 
Ook niet bij RTV-
Drenthe. 
(CW 19.05.2010) 

√ 

8. 19-05-2010 Gedeputeerde HAARSMA zegt toe de uitkomsten van de 
media-aandacht naar aanleiding van de Vuelta te compri-
meren. (VVD) 
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Lange termijn 

 

  

1. 10-03-2010 Mevrouw HAARSMA zegt toe, dat de commissie eind 
2010 wordt geïnformeerd over de inrichting van de CJG’s. 
(VVD) 

  

2. 10-03-2010 In het volgende uitvoeringsprogramma jeugdzorg zal de 
paragraaf over kwaliteit worden aangevuld met informatie 
over de prestatie-indicatoren (en de manier waarop hier-
aan wordt voldaan) en met kwaliteitsinformatie van Yorneo 
(HAARSMA). (VVD) 

  

3. 07-04-2010 Gedeputeerde VLIETSTRA zegt toe in de 2e bestuursrap-
portage 2010 informatie te geven over de wijze van beste-
ding van de extra middelen voor de crossmedia. (VVD) 

  
4. 07-04-2010 Gedeputeerde VLIETSTRA zegt toe dat de onderzoeks-

vragen voor het volgende klanttevredenheidsonderzoek 
RTV-Drenthe tevoren met de commissie worden afge-
stemd. (VVD) 

  

5. 07-04-2010 Gedeputeerde MUNNIKSKMA zal het komend najaar een 
vervolgrapportage over het project Studio 13 (culturele 
allianties) aan de staten te sturen.  

  
   

Moties 

 

  

  Geen.   
 


